
Besvarelse af spørgsmål alm. del - spørgsmål 147, som
Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs-
og sundhedsministeren den 28. juni 2005

Spørgsmål 147:
"Med henvisning til, at der i følge dagspressen er mindst 100.000 medicin-
afhængige danskere, der venter på hjælp til at komme ud af deres lægeor-
dinerede misbrug af nerve- og sovemedicin, og at professor Ebba Holme 
Hansen fra Danmarks Farmaceutiske Universitet oplyser, at disse personer 
ikke får den hjælp, de skal bruge for at komme ud af misbruget, bedes mi-
nisteren oplyse, hvilke initiativer, der kan iværksættes for at hjælpe disse 
personer."

Svar:
Som oplyst i mit svar på alm. del – spørgsmål 87 varetages behandlingen 
af patienter, der er afhængige af benzodiazepiner m.v., af forskellige dele 
af sundhedssektoren. Behandling sker således både i almen praksis, hos 
praktiserende psykiatere og på psykiatriske afdelinger. Herudover finder en 
del udtrapninger af benzodiazepinmisbrug i dag sted på private behand-
lingssteder, som det offentlige behandlingssystem i et vist omfang samar-
bejder med.

Jeg kan oplyse, at jeg som opfølgning på mit svar på alm. del – spørgsmål 
87, har anmodet Amtsrådsforeningen om at gøre status for amternes initia-
tiver på området – herunder hvordan de centrale initiativer er blevet fulgt op 
lokalt, samt om der er igangsat yderligere relevante initiativer, som sigter 
på at nedbringe antallet af personer, der er afhængige af benzodiazepiner.

Jeg har endvidere anmodet Sundhedsstyrelsen om at gøre status for 
Sundhedsstyrelsens - herunder embedslægernes - opfølgning på de iværk-
satte initiativer.

Jeg vender tilbage til udvalget, når der foreligger en status fra henholdsvis 
Amtsrådsforeningen og Sundhedsstyrelsen. 
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